
 

 

 
 
PÉNZÜGYMINISZTÉRIUM 
BUDAPEST 
 

ÁLLÁSFOGLALÁS KÉRÉSE 
 
 
Tisztelt Hölgyeim, Uraim! 
 
A jelen gazdasági-pénzügyi helyzetben – véleményünk szerint – igen hasznos, 
támogatandó minden olyan törekvés, mely az állam számára  

• nem jelent többletkiadásokat; 
• részt vállal jelentıs – például egészségügyi – kiadások mérséklésében; 
• újabb, külsı forrásokat von be részben állami feladatok ellátásába. 

 
A Magyar Munkahelyi és Vállalati Sportszövetség (MCS) 2007-ben alakult civil szervezet, 
melynek célja a sportos, aktív életmód széles körő elterjesztése munkahelyi 
környezetben, az egészségfejlesztési törekvések költséghatékonyságának, 
szakszerőségének javítása, a rekreációs hagyományok erısítése, gazdagítása, a 
szükséges feltételrendszer megteremtése, érdekvédelmi feladatok ellátása, 
nemzetközi tapasztalatok hasznosítása. 
 
A Szövetség tevékenységének széleskörő, hatékony, egyben jogszerő folytatása 
érdekében az alábbi kérdésekben kérjük az Önök támogatását, állásfoglalását: 
 
1. Az egészséges életmóddal, annak egyes részterületeivel – aktív életvitellel, 

egészséges táplálkozással, szenvedélybetegségekkel – kapcsolatos tájékoztatás, 
felvilágosítás adó- és járulék köteles tevékenység-e a munkahelyi környezetben?  
Például: 
- ingyenes hírlevél, 
- honlap mőködtetése, 
- ügyfélszolgálat – felvilágosítás egyéni kérdésekben 
- adatbázis-fejlesztés, karbantartás. 
Álláspontunk szerint nem, mert ez által a dolgozók csupán bizonyos – a társadalom és 
az egyén szempontjából fontos, értékes – ismeretek, információk, s nem birtokolható 
javakhoz jutnak. Szerintünk az ismeretnyújtás, felvilágosítás nem természetbeni, vagy 
egyéb juttatás. 
 

2. Amennyiben a dolgozónként kibocsátott tagkártya csupán a dolgozó azonosítására 
szolgál, az adó és járulékköteles juttatásnak tekinthetı-e? 
Álláspontunk szerint nem, mert a tagkártyával semminemő juttatás nem jár, vagy ha 
mégis, azt a dolgozó adózott jövedelmébıl, az államilag is támogatott 
egészségpénztári, vagy Üdülési Csekk rendszeren át vásárolja (pl: nevezési, 
részvételi díj sporteseményeken…)  . 
 

3. Amennyiben a dolgozónként kibocsátott tagkártya lehetıvé teszi egészségbiztosítási 
pénztár vagy Üdülési Csekk révén Sportbérlet célú felhasználását, az adó és 
járulékköteles juttatásnak tekinthetı-e? 
Álláspontunk szerint nem, mert az adót és járulékokat a vállalat már egyszer kifizette. 
 



4. Amennyiben a Munkahelyi és Vállalati Sportszövetség saját sportfoglalkozásokat és 
versenyeket rendez és az azokon való munkavállalói részvételt külön díj fejében a 
munkáltató lehetıvé teszi dolgozóinak, az természetbeni juttatásnak tekintendı-e? 
Álláspontunk szerint a nevezési díj, részvétel sportversenyen még átalány formájában 
sem adó- és járulékköteles. Kiváltképp, hogy nem konkrét személyeknek, hanem 
általában teremt egy lehetıséget a dolgozóinak, akik maguk mérlegelik, hogy azt 
igénybe veszik-e, nem is feltétlenül rendszeresen, továbbá nem nevesítetten.  
 

5. Amennyiben a Magyar Munkahelyi és Vállalati Sportszövetség nem piaci értéken, 
hanem önköltségi áron szervez, kínál a munkavállalóknak sportolási lehetıségeket, a 
dolgozók gyerekeinek nyári sporttábort, ám a részvétel kedvezményes költségét a 
dolgozó/tag megfizeti, a piaci és önköltségi ár közti különbözet, kedvezmény az adó- 
és járulékköteles-e? 
Álláspontunk szerint amennyiben a dolgozó a saját jövedelmébıl, vagy a jogszabályok 
kínálta egyéb forrásból (egészségpénztár, Üdülési Csekk) maga fizeti a részvételt, 
azután már megfizette a közterheket ı, vagy munkáltatója, így még egyszer nem kell 
azt megfizetnie. Másrészt, hogy egy non-profit szervezet önköltséges áron nyújtja 
szolgáltatásai, az természetesnek tekinthetı. 
 

6. Ha egy rendezvényen fotók, videofelvételek készülnek a résztvevıkrıl, s azokhoz a 
dolgozók (például vállalati intraneten) hozzáférhetnek, letölthetik a maguk számára, 
ám e szolgáltatást a vállalat külön díj fejében megvásárolta, az adó- és járulékköteles-
e? 
Álláspontunk szerint ez sem természetbeni juttatás, hanem tájékoztatásnak, az 
egészségtudatos életmódra ösztönzés eszköztárába sorolhatónak fogható fel. 
 

Tekintettel arra, hogy a felvetett kérdések döntı része jelenleg joghézagnak tekinthetı, 
másrészrıl tisztázása jelentıs vállalati forrásokat mozgósítani az egészségmegırzés, 
közvetve, az egészségügyi kiadások csökkentése érdekében, hisszük, hogy 
felvetéseinket támogatásra méltónak találják. Kiváltképp, hogy e vonatkozásban az 
államnak érdemleges bevételei amúgy sem lennének. 
Amennyiben a fenti kérdések további árnyalását tartják indokoltnak, készséggel 
rendelkezésükre állunk egy személyes találkozóra. 
 
Munkájukat, állásfoglalásukat, segítségüket elıre is köszönjük. 
 
Tisztelettel 
Budapest, 2009. január 22. 
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